

# BATA CHILDREN'S AID SPONSORSHIP PROJECT UGANDA, GULU



BATA Kinderhilfe International  
Yorckstr. 12  
44789 Bochum  
Germany

[info@bata-kinderhilfe.org](mailto:info@bata-kinderhilfe.org)  
[www.bata-kinderhilfe.org](http://www.bata-kinderhilfe.org)

## Abol P.



Date of birth – Geburtsdatum	September 2005
Address – Adresse	Gulu
Sponsor – Pate	Hartmut Lohmann
Starting date of sponsorship Beginn der Patenschaft	November 2013

	Name	Educational attainment Schulabschluss	Occupation Beruf
Caregiver/Social Mother	Acayo	Primary Seven (PLE)	Catering
Biological Father – Vater	Odida	No information (the father left before the child was born)	
Biological Mother – Mutter	Lakot	Senior Four (UCE)	Unemployed

Background	Hintergrund
<p>Acayo Jane Tracy, a single young woman, is taking care for Abol Priscilla, the eight-year-old daughter of her younger sister.</p> <p>Jane's younger sister wanted to abort the child, because the father had left her when she was pregnant. Jane intervened. Therefore, her sister assigned all responsibilities for the child to her. Abol Priscilla has been brought up by Jane who treats her like her own child and has enabled her to go to school. In the first years, Jane looked after her unemployed sister and Abol Priscilla who both stayed with her. In this year, the biological mother left Gulu and abandoned the child.</p> <p>Currently, Abol Priscilla stays with an elder sister of Jane in Kitgum, about 100km away from Gulu, where she attends school, while Jane is working continuously to raise the school fees. The financial obligation for the child takes all her time. She works in the catering sector seven days a week including evening hours. The situation in Kitgum, however, is not an optimal solution for the child, because Jane's elder sister has also to provide for her own children.</p> <p>Jane would be very happy if the child could come back to Gulu and stay with her again. The sponsorship would not only be of great financial help but would also allow her time to look after the child and send her to school in Gulu in the upcoming school year, which starts in January.</p> <p>Information and text by Prof. Lioba Lenhart – BATA Representative in Gulu 2013</p>	<p>Acayo Jane Tracy, eine alleinstehende junge Frau, kümmert sich um Abol Priscilla, die 8jährige Tochter ihrer jüngeren Schwester.</p> <p>Jane's jüngere Schwester wollte das Kind abtreiben lassen, da der Vater des Kindes sie noch vor der Geburt verlassen hat. Jane hat dies verhindert. Daher hat die Schwester ihr alle Verpflichtungen, die das Kind betrifft, übertragen. Abol Priscilla ist bei ihr aufgewachsen. Jane betrachtet Abol Priscilla als ihr Kind und ermöglicht ihr, die Schule zu besuchen. In den ersten Jahren hat Jane sich um ihre seither arbeitslose Schwester und das Kind gekümmert, die beide bei ihr wohnten. In diesem Jahr hat die leibliche Mutter des Kindes Gulu verlassen und Abol Priscilla zurückgelassen.</p> <p>Abol Priscilla ist im Moment bei einer älteren Schwester von Jane in Kitgum, ca. 100km von Gulu entfernt, untergebracht und geht dort zur Schule, während Jane hier ununterbrochen arbeitet, um das Schulgeld aufzutreiben. Die finanzielle Verpflichtung, die Jane für das Kind trägt, beansprucht ihre gesamte Zeit. Sie arbeitet im Cateringbereich sieben Tage in der Woche und oft bis in die Abendstunden. Die Situation in Kitgum ist jedoch nicht optimal für das Kind, da Janes Schwester selbst Kinder hat, die sie versorgen muss.</p> <p>Jane würde sich sehr freuen, das Kind wieder ganz bei sich zu haben. Die Patenschaft würde es ihr finanziell und damit auch zeitlich ermöglichen, dass das Mädchen ab dem neuen Schuljahr, das im Januar nächsten Jahres beginnt, wieder in Gulu bei Jane wohnen und hier in die Schule gehen könnte.</p>